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Když v ráji nasněží - (nad Bítovčicemi)
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S L O V O  S T A R O S T K Y
Vážení spoluobčané,

je mi to trošku trapné, ale je to tak. Opět se v tomto roce nedařilo vydávat Bítovčický 
zpravodaj, opět pouze toto jedno vydání.

Rok 2021 stejný jak rok 2020! Dva roky pandemie už opravdu nebaví. Jednou nahoře, 
podruhé dole, jako na houpačce.

Některé věci se podařily dotáhnout, jiné bohužel ne. Něco naplánovat bylo těžké. 
Několikrát jsem slyšela, nemůžeme kvůli pandemii a musíme to a to posunout.

Co tedy tento rok přinesl či nepřinesl obci.

Hned od ledna nastal problém se stavbou garáže a úpravou plochy pro stání kontejne-
rů za kulturním domem. Garáž měla sloužit pro obec i hasiče, bohužel se stavba se zlou 
potázala. Zde však nemeškali hasiči a obci byl nabídnut pozemek pro stavbu hasičské 
zbrojnice. Vypracovaná byla studie (35.000,- Kč), geometrický plán a další záležitosti 
nutné pro odkup pozemku. Projektant Ing. Josef Slabý začal pracovat na projektu 
zahrnující stavební povolení a projekt realizace stavby s částkou 283.000,- bez DPH. 
Hasiči jsou velice nedočkaví a nejraději by stavěli ihned, aby Tatra 148 CAS, kterou máme 
slíbenou od Městyse Kamenice za 150.000,- Kč, měla kde parkovat.

Prostor za KD se tak uzpůsobí pouze pro stání kontejnerů a zhotoví se zde parkové 
úpravy z původního projektu.

Podařilo se získat dotaci z Ministerstva životního prostředí na projekt ,, Protipovodňo-
vá opatření obce Bítovčice“ z programu OPŽP ve výši 770.000,- Kč. Dodávka a montáž 
varovného a informačního systému je od vítězné firmy  Empemont s.r.o. z Valašského 
Meziříčí. Součástí projektu je nejen rozhlas, ale i digitální povodňový plán.

Zde konstatuji: někdo slyší hlášení lépe, jiný hůř. Firma ihned v novém roce přijede a 
doufám, že vše nastaví tak, že poslech pro Vás bude přijatelnější.

Poslední akcí byla oprava místní komunikace a montáž  mikrozáporového zajištění 
komunikace se zábradlím kolem Křížkových v Rozseči. Firma SILSTAP s.r.o. položila 
asfaltový povrch za cenu 311.000,- Kč s DPH a firma Jihlavská vrtná, s.r.o. provedla mon-
táž zábradlí v úseku 12 metrů za cenu 125.000,- Kč. Tento projekt byl podpořen Krajem 
Vysočina, z dotačního Programu Fond Vysočiny s názvem Podpora venkova Vysočiny 
částkou 100.000,- Kč.

Dotaci se podařilo, i přes všechny problémy, získat na projekt „Obnova veřejného 
prostranství obce Bítovčice“ což je veřejného prostranství před OÚ a KD. Dodavatelem 
stavebních prací bude  firma IPOS PS s.r.o., částka je 2.795.000,- Kč. Projekt je podpořen 
z Programu rozvoje venkova přes MAS LEADER-Loucko a je 80%. Práce započnou příští 
rok.

Pro informaci:

• Podpora místní prodejny od obce s částkou 30.000,- Kč, podpora 
 od Kraje Vysočina z Fondu Vysočiny, Venkovské služby 2021 ve výši 
 50.000,- Kč, celkem 80.000,- Kč

• Finanční příspěvek ze státního rozpočtu, MZE, zmírnění dopadů kůrovcové 
 kalamity částku ze rok 2019, přiznaný příspěvek ve výši 3.164.200,- Kč.
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• Finanční příspěvek ze státního rozpočtu, MZE, obnova a zajištění lesních poros 
 tů do 40 let věku ve výši 524.000,- Kč.

• Do obecních lesů bylo vysázeno 12.000 ks sazenic smrku z obecní školky, dále  
 30.000 ks sazenic dubu, 13.550 ks smrku, 8.400 ks olše.

• Rekonstrukce krajské komunikace, průtah obcí - součástí bude oprava 
 opěrných zdí a vybudování nových chodníků směrem k řece, které bude hradit  
 obec.

• MŠ, opravy v budově, malování, položení nového lina -76.000,- Kč

 Něco z kulturních, společenských a společných akcí hasiči, obec:

• o pouťové veselí se postarali hasiči

• proběhlo vítání dětí

• na ,,Vodárně“ se uskutečnilo promítání a výlov

• za kolejemi se pouštěli draci

• v říjnu akce v KD ,,Dušičky trochu jinak“, součástí bylo odpoledne pro děti,  
 koncert Waldy Nerušila, večer zábava s kapelou

• v KD přátelské, sousedské posezení

• v listopadu proběhlo veřejné projednávání návrhu územního plánu

Sv. Martin bohužel přijet nemohl a rozsvícení Vánočního stromu bylo trošku smutné.

Proto bych byla velice ráda, kdybychom se mohli potkat 23.12. před kulturním 
domem. Popřát si na ,,dálku“ hezké vánoce, zazpívat koledy a počkat na překvapení. 
Budeme Vás včas informovat.

Příjemných setkávání se v době vánoční nevzdávejme, toto období je k tomu určeno. 
Mějme však na mysli zdraví nás všech.

Ještě k poplatku za odpady. Nová odpadová legislativa mění formu výběru poplatků 
za odpady, což pro všechny obce znamená, že musí přijmout zcela nové obecně závazné 
vyhlášky s účinností

od 1. ledna 2022. Tuto změnu budeme projednávat na posledním zasedání zastupi-
telstva obce a doufám, že výše poplatku se nezmění a bude ve výši 500,-Kč, změní se 
pouze obsah OZV.

Poplatek bude splatný jednorázově do 30. dubna 2022, jak pro fyzické osoby, 
tak pro vlastníky (FO i PO) rodinného domu, bytu či stavby určené k individuální rekre-
aci, kde není přihlášená žádná fyzická osoba.

Místní poplatek ze psů se měnit nebude a zůstane ve výši 200,-Kč.

Co se určitě změní, je výše stočného, která se také budeme projednávat na zasedání 
ZO.

O všech platbách budete informováni a vše najdete v novém roce na webových strán-
kách obce.

Přeji všem veselé Vánoce, mnohem lepší rok 2022 a hlavně pevné zdraví a úsměv 
na tváři.

Eva Bendová
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Koncert Waldy Nerušila - Dušičky trochu jinak

F O T O G A L E R I E  A K C Í

Projednávání územního plánu v kulturním domě.
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Vážení spoluobčané. Pro Vaši lepší informovanost jsme pro Vás připravili možnost 
získávat aktuální informace na svůj mobilní telefon.

Představujeme naši novou službu pro občany a návštěvníky naší obce.

Mobilní aplikace v obraze

Chcete být informováni o aktualitách z našeho webu? Chcete mít k dispozici důležité 
informace z obce ve vašem chytrém telefonu?

Právě pro vás je určena naše nová mobilní aplikace – V OBRAZE.

Aplikace vám přináší přehled aktualit z webu naší obce, upozorní vás na nově vložené 
zprávy, dozvíte se včas o pořádaných akcích, můžete si prohlédnout fotografie nebo do-
kumenty vyvěšené na úřední desce. Do aplikace se nemusíte registrovat, neposkytujete 
žádná osobní data.

Jaké informace v aplikaci najdete?

• pozvánky na kulturní a sportovní akce

• fotogalerie

• aktuality

• záznamy z úřední desky

Co k aktivaci aplikace potřebujete?

• mít chytrý telefon nebo tablet s operačním systémem Android či iOS

• přístup na internet

• místo v úložišti telefonu cca 13 MB

M O B I L N Í  A P L I K A C E  „ V  O B R A Z E “



Bítovčický čtvrtletník - xv. ročník - 1/2021 6

Jak si aplikaci stáhnout z Google Play nebo z App Store?

1. Ve vašem telefonu si otevřete aplikaci Obchod Play nebo App Store.

2. Do vyhledávacího okna zadejte název „V OBRAZE“.

3. Klikněte na Instalovat.

4. Po nainstalování klikněte na položku Otevřít (povolit oznámení).

5. Po otevření přidejte vaši obec. Lze sledovat i více obcí a měst.

6. Po výběru obce se data z webu automaticky nahrají do aplikace.

Aplikaci si můžete stáhnout pomocí odkazů, nebo QR kódů.

Více informací, například jak nastavit sledování naší obce v aplikaci najdete 
na www.aplikacevobraze.cz.

Petr Buš
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M O J E  V Á N O C E  -  A N K E T A  Z A S T U P I T E L Ů

Jako malá holka jsem se těšila úplně 
na všechno kolem vánoc. Hlavně asi 
na dobroty na stromečku, to je vidět i 
na fotce, a hlavně na dárky. Medvěda 
mám dosud.

Jako větší holka, nyní už s úsměvem, 
vzpomínám na jednu instalaci stromu 
do bytu. Byl hrozně veliký, mohutný, 
nešel dveřmi, muselo se vysadit okno. 
Všechna vánoční výzdoba šla stranou, 
všude jehličí, nepořádek a můj vztek. 
Strom se nevešel ani na výšku, takže asi 
půl metru bylo vodorovně se stropem 
i s hvězdou na špičce.

Vaše vánoční svátky a celý další při-
cházející rok si užijte tak, jak máte rádi. 
Hlavně aby jste byli s těmi, které milujete.

Eva Bendová

~
Vážení občané.

Chtěl bych se poohlédnout za uplynulým rokem. Byl opět náročný pro většinu z nás. 
Ať už z důvodu omezení sportovních i kulturních akcí kvůli covidu, nemoci či nově 
zdražování vlastně už téměř všeho. Skokanem roku v této oblasti byly energie a pokud 
Vás to ještě nepostihlo jako mě, buďte rádi. Doufám, že v tom novém roce už bude 
jenom lépe. Že se budeme radovat ze života, volně dýchat, setkávat, sportovat, chodit 
za kulturou a tak.

A co říci závěrem.

Můžeme mít tisíce přání, tužeb a snů, ale jen štěstí, zdraví, láska a přátelství dává smysl 
našim dnům.

Láskyplný nový rok 2022.

Petr Buš
~
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Už brzo budou zase Vánoce, nedávno skončily minulé a rok utekl jako voda. Všichni 
nakupujeme dárky pro své blízké, pečeme cukroví, uklízíme a zdobíme své domovy. 
Stejně jako loni, ani letos bohužel nepřijel do Bítovčic Martin na bílém koni a společně 
jsme nerozsvítili stromeček a nepřipili si svařákem, škoda, snad příští rok.... 

Vánoce mám moc ráda, těším se na stromeček, smaženého kapra s bramborový salá-
tem, na dárky, pohodu u pohádek, procházky zimní přírodou. Tak si je všichni užijte v 
klidu, pohodě a ve zdraví!

Šťastný nový rok 2022!

Monika Kostková
~

Moje Vánoce - neodmyslitelně spjaty 
s mým dětstvím, mými prarodiči, ani ne 
tak se zvyky, jako se vztahy.

Babička Dvořáčková, rozená Vránová 
se na Vysočinu přivdala z Kochova, malé 
vesničky u Letovic. S sebou si přinesla 
nejen nářečí, kterého se nikdy nevzdala, 
ale hlavně veselou a družnou povahu.

S dědou Františkem provozovali 
v Kamenici, vesnici odkud pocházím, 
cukrářskou živnost, o kterou, jako velká 
většina živnostníků, přišli. Místo jejich 
krámku „u Cukrářů“ bývalo přirozenou 
křižovatkou sousedů a také dětí.

Na sousedy a vůbec na důležitost dob-
rých vztahů s lidmi, nikdy moji prarodi-
če nezapomněli, a tak vlastně jsme tuto 
dovednost, jak se dnes moderně říká 
– potřebu empatie a mezigeneračního 
soužití, přirozeně získávali i my, 
vnoučata. Babička často říkávala: 

„Stréčku, přijďte k nám na besedo a vemte s sebó i tetičko.“ Kdo byl opravdu mým pří-
mým prastrýcem, nebo pratetou, vzhledem k velkému počtu lidí, navštěvující mé praro-
diče, pro mě, jako malého kluka, zůstávalo tak trochu tajemstvím.

Moje sestra Marcela a já. (Vánoce 1976)
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Podzim a začínající zima s prodlužujícími se večery. Přicházející Advent, uvozený Mi-
kulášem, dále pak Kateřinou – co věší muzikantům housle do komína, vrcholící Vánoci, 
Štěpánem, Novým rokem a Hromnicemi.

V kamnech praská dřevo. Voňavá jablka v troubě, nebo bramborové lokše, pečené 
jen tak na plátech kamen. Naštípané, smolou vonící pařezy složené na hromádce, které, 
jak můj děda říkával, zahřejí člověka třikrát, než shoří, to byly ony podmínky, romantické 
kulisy mého dětství.

A zvláště Vánoce – specifická směs vůní sladké omáčky, domácí vánočky, vanilkových 
rohlíčků, zázvorek… Osobitá vyprávění a příběhy určené především pro nás děti…

Když už zmiňuji slovo „osobité“ mám tím na mysli, že to především nebyly pohádky, 
nebyly to ani příběhy o slavném loupežníkovi Leciánovi, ale povídání o babiččině dětství, 
jejich sourozencích, rodičích a prarodičích. Vyprávění o tom, jaká bída byla za Rakouska 
Uherska a za první války. Jak se poznali s dědou, jaké to bylo za republiky, za Německa 
a taky po převratu 48… jak babička říkávala, abychom si my malí pamatovali, odkud 
jsme, kdo jsme, a co všechno už jsme v životě zažili.

Babička nikdy toto vyprávění nevynechala. To byla naše dlouholetá tradice na Štědrý 
den u štědrovečerního stolu. A i když bylo její vyprávění každý rok stejné, nikdy jsme ne-
řekli, to už jsme slyšeli, nudíme se. Stejně tak nikdy nevynechala „otčenášek“ za zemřelé, 
přežehnání chleba trojím křížkem, zapálení svíčky – Hromničky...

Nikdy u nás o Vánocích na kamnech nevoněl František, ani jsme si nedávali kapří 
šupinu pod talíř, nepouštěli jsme skořápky se svíčkami, nelili olovo, ale byli jsme spo-
lu – a ti, kteří už s námi nebyli, žili v babiččiných příbězích a vzpomínkách. To byla 
ta nejhezčí vánoční tradice, prostá a přirozená. Hřála nás po dlouhé a dlouhé roky, 
a čas si jen tak vlídně a přívětivě plynul…

A to vám přeji i já. Dobré sousedské vztahy a společenství vašich nejdražších.

Krásné Vánoce.

Martin Dvořáček
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S V A Z  D O B R O V O L N Ý C H  H A S I Č Ů

Zpráva o činnosti za rok 2021

Stejně jako v roce 2020 jsme byli nuceni některé plánované 
akce zrušit.

V letošním roce jsme 11. a 12. června pořádali Pouťové zá-
bavy. Z důvodů omezení jsme páteční i sobotní zábavu pořá-
dali ve sportovním areálu na vodárně.

V pátek hráli k tanci a poslechu místní muzikanti.

V sobotu večerní zábavu rozjela skupina Tuzex a poté 
do ranních hodin hrála skupina Kolegium kreténa. Protože jsme byli mezi prvními, 
co v letošním roce pořádali taneční zábavu lidé byli jak utržení ze řetězu a zábavu na-
vštívilo 260 platících.

V červnu byla v naší obci uskutečněná sbírka na pomoc Moravě, kdy se v této oblasti 
24. června prohnalo tornádo. Materiál který byl vybrán od občanů jsme odvezli 1. čer-
vence do vesnice Týnec. Z našeho sboru jsme zapůjčili elektrocentrálu, která v této obci 
pomáhala až do 18. září.

7. srpna jsme na Vodárně pořádali letní kino. Za film jsme promítali Ženy v běhu.  
Letošní kino navštívilo 75 platících.

Soutěže:

4. září se konala v Kamenici Pohárová soutěž na kterou jsme sestavili jedno družstvo 
mužů nad 35 let kde jsme obsadili krásné první místo.

Brigády:

Od obce přišla žádost o vyčištění a zasázení stromků ve stráni nad fotbalovým hři-
štěm. Vyčištění a pálení klestu proběhlo 24. dubna. Sázení nových stromku proběhlo 
22. května.

Každým rokem chodíme na brigády do místní zemědělské společnosti a také 
jsme dostali nabídku pomoci při rekonstrukci ubytovny nad hospodou, kde jsme 
15. a 16. března strhávali a odklízeli stropy. Výdělek za veškerou práci z těchto brigád 
plyne do sborové pokladny.

Chtěl bych poděkovat všem členům,  co se zúčastňují brigád při zakrývání a brigád při 
celoroční údržbě Vodárny.

Každou středu se od 17:00 scházíme v naší hasičské zbrojnici, kde se staráme o naši 
výzbroj a výstroj.

Jak už jistě všichni víte nebo jste aspoň slyšeli, v loňském roce nám naše obec nabíd-
la, že pro náš sbor zakoupí cisternovou automobilovou stříkačku Tatra 148 s nástavbou 
Rosenbauer. 

Vozidlo sloužilo u sousedního sboru v Kamenici. Naše obec zakoupila vozidlo 
za 150.000,- Kč. Určitě si říkáte, kam tak velké auto zaparkujeme. Provizorně bude parko-
vat, až si ho na jaře od Kamenice převezmeme na bývalém hokejovém hřišti v plachtové 
hale, kterou nám rovněž obec zakoupila.

Píšeme provizorně, protože další novinkou je že jestli vše půjde jak má tak v roce 
2022 by měla začít stavba nové hasičské zbrojnice. Dlouhou dobu jsme hledali ideální 
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pozemek, kde by se dalo stavět. Už to vypadalo, že hledání je marné. Až jeden z našich 
členů, který tímto dává najevo že má náš sbor více jak srdcovou záležitost, nabídl svůj 
pozemek.

Zároveň bych chtěl poděkovat naší obci za to, že nám natolik věří a že do našeho 
sboru investuje nemalé peníze.

K dnešnímu dni má náš sbor 85 členů z toho 18 dětí a 12 žen.

Závěrem mé zprávy bych chtěl poděkovat všem členům za odvedenou práci a popřát 
vám i vašim rodinám klidné a veselé vánoce, hodně štěstí a zdraví v roce 2022.

Děkuji

starosta sboru 
Radek Zimola

Zpráva o činnosti děti a mládež za rok 2021

Dobrý den, bratři, sestry, kamarádi, přátelé, vážení občané, dovolte, abych vám jmé-
nem svým a hlavně jménem dětí a všech, kteří se na činnosti mládeže jakkoli podílí, 
přiblížil naši letošní činnost.

Loňský a nakonec i letošní rok byl ve své podstatě co se soutěží týče skoro stejný. 
Soutěží málo a tak hlavní náplní celého roku byly jen tréninky. V letošním roce jsme 
hodili lano okresnímu sdružení a uspořádali jsme u nás ve sportovním areálu náhradu 
za okresní kolo hry plamen, žel jen pro starší a jen se třemi disciplínami. Boj na domácí 
půdě, byl podle mě hodně ovlivněn přemotivovaností, kdy jsme na dvou disciplínách 
smolně upadli. Ještěže se nikomu nic nestalo, protože jeden z pádů vypadal opravdu ne-
bezpečně. Chuť jsme si spravili až na požárním útoku, který jsme vyhráli.  Celkově jsme 
na domácí půdě vybojovali šesté místo.

O prázdninách jsme na vodárně uspořádali táboření. Účast hojná, počasí ucházející, 
nálada výborná. V pátek proběhlo rozbití tábora a seznámení s terénem. Zbytek dne 
byl vyplněn hrami, cvičením a nakonec táborákem a opékáním párků.  Jako každoroč-
ně jsme zjistili že v trávě jsou brouci, mravenci, žížali atd a navíc, že když se po zemi 
ve stanu rozhází jídlo a rozlije pití, je jich tam o to víc.

V sobotu pak vyrazila kolona cyklistů směr vržanovský rybník, kde proběhla koupel, 
bahenní bitva a podobná zábava.

Dále na Vržaňáku proběhl nácvik první pomoci při napadení divokou zvěří. Jednu 
z členek v nestřeženém okamžiku napadla vosa… Vše jsme zvládli i bez maminky a po-
kračovali směrem na Přímělkov. U vlakového nádraží jsme pečlivě uzamkli kola, a pak 
se naše výprava pěšky přesunula na zříceninu hradu Rokštejn.

Po odpočinku a prohlídce hradu, jsme se vydali dobrodružnou cestou kolem říčky 
Brtničky zpět. Pak už jen následovala cesta zpět do našeho tábora. Zde proběhla večeře, 
hry a volná zábava… a opět brouci, mravenci…

Neděle se nesla v duchu úklidu a rozloučení, bylo mi s vámi dobře přátelé, tak zase 
za rok…
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Po prázdninách nás v této sezóně bez ligy, čekal jediný cíl, ZHV, čili braňák… nácvik 
na něj jsme si zpestřili soutěží v Pánské Lhotě, kvůli nemocem několika členek nakonec 
jen s mladšíma. A bohužel ani tady nás smůla neopustila a oba útoky byly poznamenány 
nepředvídatelnou situací a tak jsme skončili na předposledním místě.

Další zastávkou byla soutěž v Dolní Cerekvi,

Mladší zde závodili v disciplíně štafeta požárních dvojic a v požárním útoku.

Starší jen v útoku.

Podzim jsme soutěžní sezónu zakončili již zmíněným braňákem. A nutno dodat, 
že velice důstojně… Starší hlídka vybojovala parádní 4. místo, ale hlavně absolvovala celý 
závod, bez jediného trestného bodu, když tedy pominu střelbu.

Smíšené družstvo svoji kategorii vyhrálo.

Dále děti a mládež pokračovali v nácviku kulturního programu připravenému na Vý-
roční valnou hromadu a když okolnosti dovolí, tak i na tradiční hasičský ples. Choreo-
grafii vytvořila Kateřina Zimolová a na trénink a s radou a pomocí dohlíželi a přicházeli 
Andrejka a Simča.

Tímto se s vámi loučím, děkuji všem, kteří nám s mládeží pomáhají. Jako jeden z nej-
důležitějších je Roman Kotrba, který si kvůli dětem udělal rozhodcovský kurz a už jezdí 
dělat rozhodčího po celé republice.

Takže ještě jednou díky, za celou naši skupinu dětí, mládeže a vedoucích mládeže 
(Andrea Vokřínková, Simona Čermáková) vám přeji bohatého Ježíška, klidné svátky a vše 
nej do nového roku. A samozřejmě se na těšíme na všechny, jak děti tak i dospělé, kteří 
by chtěli vstoupit, nebo jakkoli pomoci s činností našeho milovaného sboru. Scházíme se 
každou středu od 17:00 hod. v hasičské zbrojnici.

Vedoucí mládeže 
Kamil Musil

Ilustrační foto (Lupino Lane)
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M A T E Ř S K Á  Š K O L A  B Í T O V Č I C E
V září i pro nás začal nový školní 

rok, který znamená opět určitá ome-
zení v našem režimu. Do školky na-
stoupilo celkem sedmnáct dětí, z toho 
jsou čtyři děti z Luk nad Jihlavou. Od 
prosince máme na stavu o jedno dít-
ko navíc a v lednu přibude ještě jedna 
holčička.

V tomto školním roce jsme se se 
školkou zapojili do několika projektů:

„STAŇ SE STRÁŽCEM PRALESA“

Projekt vypsaný ZOO Praha na po-
moc Gorilám nížinným. Naším úkolem 
je nasbírat alespoň 100 vysloužilých 
mobilních telefonů nebo tabletů. Od-
měnou by pro nás byl vstup do ZOO 
Praha zdarma. Projekt trvá do koce 
kalendářního roku 2021, ale prozatím 
jsme na sto nedosáhli. Tak ještě uvidí-
me. Děkujeme občanům obce, kteří se 
do projektu zapojili nebo ještě zapojí a 
pomohou nám.

„ČTEME DĚTEM VE ŠKOLCE“

Každý den po obědě čteme dětem pohádku. 
Můžete se zapojit a přijít nám přečíst třeba Vaší 
oblíbenou pohádku, stačí se domluvit a budeme 
se těšit.

„SE SOKOLEM DO ŽIVOTA“

Celostátní projekt pro rozvoj pohybové 
gramotnosti pro předškolní děti. Projekt má 
za úkol, naučit už i malé děti vnímat pohyb, jako 
přirozenou součást našeho života a kladně k po-
hybu motivovat.

Při našem omezeném režimu, jsme bohužel 
museli oželet naše pravidelné návštěvy divadel-
ních představení, knihovny a dalších podobných 
akcí.
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Na podzim jsme s dětmi podnikli výlet 
do přírody s opékáním buřtů, nebo sportovní 
den na hřišti s umělým povrchem. Pravidelně 
každý den chodíme na procházky po naší obci 
a poznáváme různá místa a přírodu v okolí.

V pátek 3. prosince 2021 byla ve školce 
„Mikulášská besídka“. S dětmi jsme předem 
upekli a ozdobili perníčky a pak už jen čekali, 
jestli přijde vzácná návštěva: Mikuláš, anděl a 
čert. Nebeské návštěvě jsme zazpívali, zarecito-
vali a za odměnu děti dostali nadílku.

Na 21. prosince 2021 máme napláno-
vanou „Vánoční besídku“. Tak jako loni, 
bude pouze ve školce, ale nám to ani tak ne-
pokazí radost z přicházejících Vánoc, na které 
se s dětmi moc těšíme.  Napekli jsme cukroví, 

společně si zazpíváme koledy, připomeneme tradice a možná, že nám do školky Ježíšek 
přinese také nějaké dárečky. Děkujeme Ježíšku.

Přejeme Vám klidné, pohodové vánoční svátky a do nového roku pohodu, zdraví, klid 
a lásku.

kolektiv MŠ Bítovčice

M A T R I K A  -  O B Y V A T E L É

V Bítovčicích k 20. prosinci 2021 je 405 obyvatel.

Z toho:  200 mužů

  205 žen

  63 dětí do 15-ti let

  120 obyvatel starších 60-ti let

 

Nejstarším občanem Bítovčic je pan Stanislav Krčál (90 let).

Ještě jednou blahopřejeme k významnému jubileu!!!

(Všechny údaje jsou zveřejněny se souhlasem rodiny.)
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S V Ě T Ý L K A  V Á N O Č N Í  R A D O S T I

 „Znal jsem člověka, který byl ochoten zemřít jen proto, že slyšel píseň o jedné severní 
zemi a matně mu z ní utkvělo, že tam lidé v určitou noc v roce kráčí pod hvězdami, po 
křupajícím sněhu, k zářícím dřevěným domkům. A když na konci cesty vstoupíš do jejich 
světla a přitiskneš tvář k okénku, zjistíš, že záře pochází ze stromu. A je to noc, jež chut-
ná po dřevěných malovaných hračkách a voní po svíčkách. A všechny tváře jsou té noci 
zcela zvláštní. Je v nich očekávání zázraku. A všichni staří tají dech a připraveni na velké 
bušení srdcí nespouštějí pohled z dětských očí. V těch dětských očích se totiž mihne cosi 
nepostižitelného, co nelze ničím zaplatit.“

(Antoine de Saint-Exupéry, Citadela)

~

Covid, necovid, je tu nejtajemnější část roku. Dlouhé adventní noci nás mají připravit 
na to, abychom pak nepropásli ani to nejmenší světýlko vánoční radosti. Jsme pozváni 
k tomu dělat si radost navzájem a radovat se z toho, co dostáváme. Tato radost sice 
nemůže zaplnit díry v našich peněženkách, ale může naplit naše prázdná srdce. Tento 
pramen radosti je ale otevřen jen tomu, kdo je ochoten se ztišit a skutečně se vnitřně 
otevřít druhým. Kéž bychom všichni o letošních svátcích mohli alespoň na chvilku prožít 
onen dotek světla, které září z očí dětí a které opět každému z nás přichází nabídnout 
Dítě z Betléma.

Jakub Tůma, farář

Třebechovický betlém, detail
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